
PROTOKÓŁ NR 5/2019 

Z POSIEDZENIA KOMISJI EDUKACJI I SPRAW SPOŁECZNYCH 

RADY POWIATU W WAŁCZU 

Z DNIA 17.06.2019 R. W GODZ. 15 04 - 16 00 
 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji oraz zaproszeni goście wg załączonych list obecności  

( zał. nr 1 i 2*). 

Posiedzenie  odbyło się w sali narad Starostwa Powiatowego w Wałczu przy ul. Dąbrowskiego 17.  

 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku posiedzenia.  

4. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu za 2018 r. – 

materiał sesyjny.  

5. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2018 dla Powiatu Wałeckiego  – materiał sesyjny.  

6. Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych  za 2018 

r. – materiał sesyjny.  

7. Informacja na temat realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych 

w zakresie rehabilitacji społecznej i przestrzeganie praw Osób Niepełnosprawnych na lata 2016 – 

2020, za 2018 r.- materiał sesyjny.  

8. Informacja o wykonaniu zadań z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  

w 2018 r. i realizacja zadań aktualnych. 

9. Zaopiniowanie  projektów uchwał Rady Powiatu w Wałczu: 

a) w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wałczu, 

b) w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu   

w Wałczu.  

c) w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu, 

d) w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych, 

mających siedzibę na obszarze powiatu wałeckiego od dnia 1 września 2019 r. 

e) w sprawie założenia Szkoły Podstawowej dla Dorosłych w Wałczu oraz włączenia jej do 

Powiatowego Centrum Kształcenia zawodowego i Ustawicznego w Wałczu. 

10. Sprawy bieżące.  

11. Wolne wnioski i zapytania. 

12. Zamknięcie posiedzenia.  
 

Ad. pkt 1.  

Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie otworzyła i obradom przewodniczyła Przewodnicząca Komisji Anna Jarczewska. 

 

Ad. pkt 2. 

Stwierdzenie quorum.  

Przewodnicząca Komisji stwierdziła quorum – na stan 8 Członków Komisji,  obecnych  wszyscy członkowie. 

Wobec powyższego Komisja mogła podejmować prawomocne decyzje. 

 

Ad. pkt 3. 

Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Porządek posiedzenia Komisji, stanowi załącznik Nr 3 do protokołu*. 

 

Sławomir Niewczas  - Wiceprzewodniczący Komisji  

- Złożył wniosek o wprowadzenie do porządku posiedzenia  dodatkowego punktu:  



➢ Rozpoznanie problemu opisanego w dwóch  ostatnich numerach tygodnika Extra Wałcz , 

dotyczącego I Liceum Ogólnokształcącego  im. Kazimierza Wielkiego w Wałczu,  podjęcie  

dyskusji  we wskazanym zakresie  i ewentualnie wypracowanie narzędzi  dla naszych działań.  

 

Przewodnicząca  poddała pod głosowanie porządek posiedzenia z dodatkowym  punktem. 

LICZBA OBECNYCH  - 8 

GŁOSY ZA  -  8  (radni: Bogdan Białas, Andrzej Gostołek, Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Przemysław 

Maksymowicz, Sławomir Niewczas , Ireneusz Sawczyszyn , Mirosław Wiercioch) 

GŁOSY PRZECIW – 0 

GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 

 

Ad.pkt.4.  

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu za 2018 r.  

 

Bożena Terefenko – Dyrektor PCPR w Wałczu  

- Powiedziała, że wszystko jest w sprawozdaniu obszernie  opisane, jednak są dwa najważniejsze punkty,  

a mianowicie rehabilitacja  na, którą PCPR ma za mało środków i   Pani Dyrektor zdaje sobie sprawę, że 

zabraknie środków. Powiedziała również, że była na spotkaniu z Dyrektorką  PFRON  i nic nie powiedziała, 

że PCPR dostanie dodatkowe środki, we wrześniu zawsze wpływały dodatkowe środki . 

Drugim bardzo ważnym punktem powiedziała to jest piecza zastępcza,   jest wzrost dzieci w tym roku 

umieszczonych w pieczy zastępczej, w porównaniu  do poprzednich 2 lat  , gdzie był zastój jesienią się 

zaczęło  i teraz już jest kilkanaście dzieciaków do umieszczenia i umieszczonych, problem jest taki, że te 

dzieciaki umieszczane są po całej Polsce, to jest problemem. Dzisiaj była rodzina spod Obornik weźmie 

dzieci z powiatu zadeklarowała się, ale to jest ogólnopolski problem nie tylko powiatu wałeckiego.  

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu  

- Pokłosie związane z programem 500+ z jednej strony rodziny chcą odzyskać te dzieci bo chcą pieniądze 

, ale są pieniądze to jest imprezowanie, bo nie ma czasu się zajmować tymi dziećmi, oczywiście nie tylko 

to, problem jest bardzo duży i nie widmo jak się za to zabrać . 

 

Bożena Terefenko – Dyrektor PCPR w Wałczu  

- My się wszystkiego w życiu uczymy, pisania, gotowania… nikt się nie uczy jak być rodzicem. 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki  

- PCPR ma do odegrania w każdej jst jakim jest powiat i miasta grodzkie bardzo ważną role , bo ma do 

czynienia z osobami którzy szczególnie potrzebują  pomocy, wspomniane były tu osoby niepełnosprawne, 

również cała piecza zastępca, obijamy się o różne  problemu od opieki nad dzieckiem  noworodkiem do 

ukończenia studiów  jeśli taka sytuacja jest .W działaniu  Pani Dyrektor jest również mieszkanie chronione 

oprócz tego co już powiedziała , nadzoruje Dom Pomocy Społecznej i wszystkie instytucje  które zajmują 

się tą pomocą . Jest  jak już wspomniano  chroniczny brak środków finansowych  bo ta generacja osób 

starszych, gdzie permanentnie wiek się wydłużył, chcą skorzystać z dóbr jaki niesie PFRON, a wiec 

dofinansowanie do turnusów rehabilitacji, są to najczęściej osoby w taki bardzo podeszłym wieku , nie 

dziwie się im,  że zgłaszają swoje potrzeby w tym gąszczu są również osoby niepełnosprawne, których na 

naszym terenie jest bardzo dużo, można powiedzieć że co 4 osoba  jest niepełnosprawna i oczywiście ta 

niepełnosprawność jest różna od lekkiej do znacznej i szczególną uwagę  zwraca się na  potrzeby osób 

niepełnosprawnych z niepełnosprawnością znaczną. Ja mówię  o działalności PCPR , musimy rozróżnić  

jak mówimy tylko o niepełnosprawności, a mówimy o działalności PCPR-u , PCPR oprócz tych , a piecza 

zastępcza to jest w ogóle to jest bardzo szeroki obszar, gdzie pracownicy  PCPR muszą naprawdę wykazać 

się  wielką empatia i wielkim zaangażowaniem  tym dzieciom pomoc nie rodzinie , tylko dzieciom pomóc.  

Pani Dyrektor nie wspomniała, ale w roku ma kilkadziesiąt interwencji te dzieci zabrać z rodzin  która jest 

patologiczna i umieścić w domu dziecka , daleko nieraz 200, 300 km  od miejsca zamieszkania , 600 od 

miejsca zamieszania. Kontrola która się odbyła z Urzędu Marszałkowskiego stwierdziła jednak, że  

powinniśmy mieć  swój dom dziecka, Samorządowy Dom Dziecka  i my robimy te starania. Oczywiście 

powiat nie dysponuje wolnymi działkami, wolnymi obiektami,  żeby taki dom dziecka zrobić , my już od 

dawna się staramy, ale to jest do zrobienia, dom dziecka samorządowy nie może być większy jak 14 



osobowy. Tą potrzebę  widzimy, dlaczego, bo dziecko jest  blisko rodziny , ma kontakt z rodziną i tak to 

różnie bywa, bo ta rodzina najczęściej kontaktuje się jak potrzebuje pieniędzy które państwo daje. Są różne 

przypadki, skrzywiłbym wszystkich, nie wolno generalizować są różne przypadki. Dlatego ta działalność 

PCPR jest bardzo ważna ja  chcę jako członek Zarządu , przewodniczący Zarządu i  mój kolega pochwali  

Panią Dyrektor za tą działalność ,za te działania  które robi  szczególnie na rzecz dzieci , bo również zajmują 

się osobami starszymi, jest wiele działań.  

 

Mirosław  Wiercioch - Radny Rady Powiatu  

- Chciałabym się odnieść do tych 500+ bo to nie jest tak, bo wiadomo 500+ się ma,  i niektóre rodziny 

libacje są, ale jak się odbierze dzieci rodzinie, to  przepada, ? 

 

Bożena Terefenko – Dyrektor PCPR w Wałczu  

- Tak przepada. 

Ale największy problem w tej chwili jaki mamy to mamy coraz częściej bardzo małe dzieci, 

kilkumiesięczne dzieci takie do roku czasu , które obieramy i mamy problem żeby je  umieścić , ponieważ 

ustaw o pieczy zastępczej uniemożliwia nam umieszczanie tych dzieci w placówkach, poszukujemy rodzin 

zastępczych., W tej chwili mamy 8-9 miesięcznego chłopczyka w pogotowiu, czas wygasa  szukamy 

miejsca na terenie całej Polski , jedyną możliwością jest adopcja. Wystarczy, że rodzice od czasu do czasu 

się kontaktują i nie ma przesłanek do adopcji . Mamy w tej chwili 3 czy 4  takich maluszków góra do 1,5 

roku. Mamy rodzinne pogotowie w Wałczu , gdzie jest dwója dzieci to są z FASE które wymagają 

specjalnego traktowania stymulowania, żeby się prawidłowo rozwijało, dlatego nie ma możliwości tam 

umieszczenia 3 dzieci. Ciągle się boimy  bo zdajemy sobie sprawę  że w ciągu najbliższych 2 miesięcy 

może być następne dziecko do umieszczenia  i tu jest problem że nie ma gdzie.  

 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie Przewodnicząca Komisji poddała  pod głosowanie 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu za 2018 r.  

 

LICZBA OBECNYCH  - 8 

GŁOSY ZA  -  8  (radni: Bogdan Białas, Andrzej Gostołek, Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Przemysław 

Maksymowicz, Sławomir Niewczas , Ireneusz Sawczyszyn , Mirosław Wiercioch) 

GŁOSY PRZECIW – 0 

GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 

W wyniku głosowania, Komisja pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie. 

 

Ad.pkt.5.   

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2018 dla Powiatu Wałeckiego. 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie Przewodnicząca Komisji poddała  pod głosowanie Ocenę 

zasobów pomocy społecznej za rok 2018 dla Powiatu Wałeckiego. 

 

LICZBA OBECNYCH  - 8 

GŁOSY ZA  -  8  (radni: Bogdan Białas, Andrzej Gostołek, Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Przemysław 

Maksymowicz, Sławomir Niewczas , Ireneusz Sawczyszyn , Mirosław Wiercioch) 

GŁOSY PRZECIW – 0 

GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 

W wyniku głosowania, Komisja pozytywnie zaopiniowała Ocenę. 

 

Ad. pkt 6.  

Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych  za 2018 r.  

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie Przewodnicząca Komisji poddała  pod głosowanie 

Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych  za 2018 r. 

 

LICZBA OBECNYCH  - 8 

GŁOSY ZA  -  8  (radni: Bogdan Białas, Andrzej Gostołek, Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Przemysław 

Maksymowicz, Sławomir Niewczas , Ireneusz Sawczyszyn , Mirosław Wiercioch) 

GŁOSY PRZECIW – 0 



GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 

W wyniku głosowania, Komisja pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie. 

 

 

Ad. pkt 7.  

Informacja na temat realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych 

w zakresie rehabilitacji społecznej i przestrzeganie praw Osób Niepełnosprawnych na lata 2016 – 

2020, za 2018 r.  

 

Mirosław  Wiercioch - Radny Rady Powiatu  

- Słyszałem m, że ktoś dostał dofinansowanie,  a nie może  znaleźć Wykonawcy.  

 

Bożena Terefenko – Dyrektor PCPR w Wałczu  

- Ale w tym roku mamy już problem  podpisaliśmy z osobami niepełnosprawnymi umowy na 

przystosowanie pomieszczeń łazienkowych , mamy informacje zwrotną że mają straszne problemy  z e 

znalezieniem wykonawcy. W umowie mamy  do 4 miesiący do końca października , i 2 czy 3 osoby 

przyszły, że będą miały problem , nie możemy nikogo polecać , nawet firmy  żadnej polecić, musi mieć 

gwarancje, atest , Wykonawcy nie są naprawdę  zainteresowani takimi małymi robótkami.  

 

Mirosław  Wiercioch - Radny Rady Powiatu  

- Wiem sam po sobie, bo mam umowy podpisane od 3 lata i z roku na rok jest aneks żeby przyszli z robotą 

, to są duże  roboty, po prostu nie nadążają z tą praca którą w tej chwili mają, pracowników coraz mniej i 

są problemy.  

 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie Przewodnicząca Komisji poddała  pod głosowanie 

Informację na temat realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych w 

zakresie rehabilitacji społecznej i przestrzeganie praw Osób Niepełnosprawnych na lata 2016 – 2020, za 

2018 r.  

 

LICZBA OBECNYCH  - 8 

GŁOSY ZA  -  8  (radni: Bogdan Białas, Andrzej Gostołek, Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Przemysław 

Maksymowicz, Sławomir Niewczas , Ireneusz Sawczyszyn , Mirosław Wiercioch) 

GŁOSY PRZECIW – 0 

GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 

W wyniku głosowania, Komisja pozytywnie zaopiniowała Informację. 

 

Ad. pkt 8.  

Informacja o wykonaniu zadań z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  w 

2018 r. i realizacja zadań aktualnych. 

Przedmiotowa informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu*.  

 

Bożena Terefenko – Dyrektor PCPR w Wałczu  

W ubiegłym roku, wszystkie środki zostały wydane, zwróciliśmy chyba 11 zł, bo nie mogliśmy rozliczyć 

żadnej faktury ale na dzień dzisiejszy na środki pomocnicze wydaliśmy już prawie 70% , cieszę się że 

mamy podpisany  2 umowy na utworzenie  miejsca pracy dla osoby niepełnosprawnej  dostaliśmy 

dofinansowanie  z Aktywnego Samorządu na  montaż windy  w Szkole Podstawowej nr 5 przyszły już z 

PFRON środki na to już, W tej chwili aktywnie bardzo jesteśmy zaangażowani  w Aktywnym Samorządzie 

gdzie  informujemy bardzo często,  jeździmy do osób niepełnosprawnych  zarówno  z narządów wzroku, 

słuchu  niedowładem rąk i namawiamy ze jest dofinasowanie do oprzyrządowania komputerowego , na 

dzień dzisiejszy jest 16 wniosków złożonych. Nie mniej  jednak zabraknie nam pieniędzy, ja myślałam że 

środki pomocniczne, że gdzieś od września nie będziemy mieli,  od października środków. Nie wszystkie 

PCPR płacą za pieluchomajtki nie refundują tego, ja  uważam stoję na stanowisku ze osobom obłożnie 

chorym i ciężko, umierającym  należy się komfort , dlatego udzielamy dofinansowania, ale proszę Państwa  

udzielamy dofinansowania do protez kończyn dolnych , to są kwoty rzędu 16 tyś zł, sprzęt rehabilitacyjny 

dla dzieci jest bardzo drogi, dlatego też razem ze Starostą  

i Zarządem przystąpiliśmy, daliśmy akces wzięcia udziału w takim projekcie pilotowanym przez Urząd 



Marszałkowski na utworzenie wypożyczalni sprzętu rehabilitacyjnego. Bardzo często zdarza się, że my 

wypożyczamy  udzielamy dofinansowania czy do łóżka, czy do jakiś innych rzeczy  i tak osoba korzysta z 

tego, tydzień, miesiąc umiera  i rodzina sprzedaje, gdyby to było w zasobach Powiatu taka wypożyczalnia 

część środków zostałaby przeznaczona na inne zadanie. Mam nadzieję, że dzięki aktywności pana Starosty 

uda nam się wejść w ten projekt . 

 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie Przewodnicząca Komisji poddała  pod głosowanie 

Informację o wykonaniu zadań z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  w 2018 

r. i realizacja zadań aktualnych. 

 

LICZBA OBECNYCH  - 8 

GŁOSY ZA  -  8  (radni: Bogdan Białas, Andrzej Gostołek, Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Przemysław 

Maksymowicz, Sławomir Niewczas , Ireneusz Sawczyszyn , Mirosław Wiercioch) 

GŁOSY PRZECIW – 0 

GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 

W wyniku głosowania, Komisja pozytywnie zaopiniowała Informację. 

 

 

Ad. pkt.9. 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w Wałczu: 

 

a) w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wałczu, 

 

O godz. 15.27 posiedzenie Komisji opuszcza Pani Bożena Terefenko Dyrektor PCPR w Wałczu 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady  
- Poinformował,  iż do Przewodniczącego Rady wpłynęło pismo w którym Klub radnych Formalny Klub 

Radnych wydelegował do Komisji Rewizyjnej  radnego Romana Wiśniewskiego. 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wankiewicz 

- Zaproponował do udziału w Komisji Rewizyjnej Pana Mirosława Wierciocha. 

 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie  Przewodniczący Komisji poddał  pod głosowanie projekt 

uchwały. 

LICZBA OBECNYCH  - 8 

GŁOSY ZA  -  8  (radni: Bogdan Białas, Andrzej Gostołek, Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Przemysław 

Maksymowicz, Sławomir Niewczas , Ireneusz Sawczyszyn , Mirosław Wiercioch) 

GŁOSY PRZECIW – 0 

GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

b) w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu   

w Wałczu.  

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady  
-Poinformował,  iż do Przewodniczącego Rady wpłynęło pismo w którym Klub Radnych – Formalny Klub 

Radnych wydelegował do Komisji Rewizyjnej radnego Romana Wiśniewskiego. Jednocześnie musi zostać 

wykreślony radny Cezary Skrzypczak z uwagi, iż został wybrany na Wiceprzewodniczącego rady i nie 

może zgodnie z ustawa  być członkiem Komisji Skarg, Wniosków  i Petycji.  

 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie  Przewodniczący Komisji poddał  pod głosowanie projekt 

uchwały. 

LICZBA OBECNYCH  - 8 

GŁOSY ZA  -  8  (radni: Bogdan Białas, Andrzej Gostołek, Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Przemysław 

Maksymowicz, Sławomir Niewczas , Ireneusz Sawczyszyn , Mirosław Wiercioch) 



GŁOSY PRZECIW – 0 

GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

c) w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu, 

 

Radny Roman Wiśniewski złożył pismo w którym zgłosił akces do udziału  w Komisji Edukacji. 

Przedmiotowe pismo stanowi załącznik nr  5 do protokołu*.  

 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie  Przewodniczący Komisji poddał  pod głosowanie projekt 

uchwały. 

LICZBA OBECNYCH  - 8 

GŁOSY ZA  -  8  (radni: Bogdan Białas, Andrzej Gostołek, Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Przemysław 

Maksymowicz, Sławomir Niewczas , Ireneusz Sawczyszyn , Mirosław Wiercioch) 

GŁOSY PRZECIW – 0 

GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

d) w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół 

specjalnych, mających siedzibę na obszarze powiatu wałeckiego od dnia 1 września 2019 r. 

 

Anna Jarczewska  Przewodnicząca Komisji 

- Zadała pytanie gdzie w Powiecie znajdują się szkoły specjalne? 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki   

- W szkole niepublicznej, siedziba jest  w Rudkach   "Czcibór", jest to obiekt  zamknięty. 

 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie  Przewodniczący Komisji poddał  pod głosowanie projekt 

uchwały. 

LICZBA OBECNYCH  - 8 

GŁOSY ZA  -  8  (radni: Bogdan Białas, Andrzej Gostołek, Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Przemysław 

Maksymowicz, Sławomir Niewczas , Ireneusz Sawczyszyn , Mirosław Wiercioch) 

GŁOSY PRZECIW – 0 

GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

 

e) w sprawie założenia Szkoły Podstawowej dla Dorosłych w Wałczu oraz włączenia jej do 

Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wałczu. 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wankiewicz  

- To jest młodzież która uczyła się przy Hufcu Pracy, edukacyjne przynależeli do miasta Wałcza,  

w związku z tym  iż od 2 lat Miasto nie prowadziło szkoły rezygnowało to była taka potrzeba jest taka 

potrzeba kształcenia tych młodych ludzi , to się nazywa  dla Dorosłych, zostało podpisane porozumienie  

pomiędzy Miastem a powiatem i szkoła będzie uruchomiona w Powiatowym Centrum Kształcenia 

Zawodowego i Ustawicznego w Wałczu. 

 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie  Przewodniczący Komisji poddał  pod głosowanie projekt 

uchwały. 

LICZBA OBECNYCH  - 8 

GŁOSY ZA  -  8  (radni: Bogdan Białas, Andrzej Gostołek, Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Przemysław 

Maksymowicz, Sławomir Niewczas , Ireneusz Sawczyszyn , Mirosław Wiercioch) 

GŁOSY PRZECIW – 0 



GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad. pkt.10. 

Rozpoznanie problemu opisanego w dwóch  ostatnich numerach tygodnika Extra Wałcz dotyczącego 

I Liceum Ogólnokształcącego  im. Kazimierza Wielkiego w Wałczu,  podjęcie  dyskusji   

we wskazanym zakresie  i ewentualnie wypracowanie narzędzi  dla naszych działań.  

 

Bogdan Wankiewicz - Starostwa Wałecki  

- Proszę Państwa  jeżeli pozwolicie to odbyliśmy spotkanie  z młodzieżą, ale osobiście tez uczestniczyłem  

na spotkaniu z Radą Pedagogiczną, jest  to artykuł który został napisany  i przedstawił sytuacje  jaka jest  

w szkole,  oczywiście  jednostronnie zostało pokazane że ta  młodzież wypowiadała się  na temat szkoły, 

nauczycieli  oczywiście prowadzonych poziom kształcenia po przez poszczególnych  nauczycieli. Grupka 

młodzieży wypowiada się w imieniu wszystkich młodych ludzi, nie chciałabym dzisiaj jakby tutaj omawiać 

tego, moje spotkanie  było z młodzieżą czy takie sytuacje  są maja miejsce w szkole , różne były 

odpowiedzi, ale  też jakbyśmy doszli do wspólnego  takiego wniosku , ze trzeba wszystko zrobić żeby 

młodzież miała możliwość wyeksponowania swoich potrzeb i przedstawienia dyrekcji, nauczycielom, 

wychowawcą żeby mogli razem je realizować. I również  moje spotkanie z nauczycielami, jakby 

zostawiliśmy w tyle na razie problem, nad tym będziemy pracować i dyskutować tak jak powiedziałem, 

będzie audyt, mediator może wejdzie do szkoły, jak się okazuje nie wszyscy są zgodni tak bym to ogólnie 

nazwał.  Ale też ja też powiedział, że nas interesuje żeby pokazać ze jesteśmy szkołą zwartą, czy  też 

wszystkie szkoły, oprócz tej. Ta sytuacja wynikła była to marginalna i trzeba wszystko zrobić, żeby do 

takich sytuacji więcej nie doszło. Ja zawsze mówię to tez młodzieży powiedziałem , po waszej stronie też 

jest piłeczka, wy jako samorząd uczniowski musicie również  zainspirować wychowawców, nauczycieli  

do tego żeby wspólnie razem , może sama nauka to nie wszystko, to również inne działania jakby poza 

szkolne, które  występują są ważne dla młodego człowieka , żeby mógł się rozwijać , również w innych np. 

artystycznie, gdzie taka potrzeba  występu wśród młodzieży. Ten proces te działania będą następować  

i będziemy rozmawiać, nauczyciele, z resztą  jak występowałem to  mówiłem wprost bardzo mi zależy na 

tym żeby wszystkie wypowiedzi były szczere jeżeli kogoś coś boli, miało może mówić 

 i tak było, tego nie będę  dzisiaj powtarzał , to też daje do myślenia wszystkich.  Aczkolwiek uważam że 

artykuł powinien mieć jeszcze jedną rzecz, była jedna strona powinna być druga strona  wypowiedzieć ,  

wtedy byłoby takie porównanie tego co się dzieje.  Wiele rzeczy  takie moje spostrzeżenie  szła  jakby  taka  

trochę niebezpieczna akcja jak tu do walić szkole i nauczycielom co dla mnie było troszeczkę smutne, 

byłego nauczyciela, byłego dyrektora od człowieka który pracował wychowawcą był od 4 klasy do klasy  

8 i wiem ile trzeba włożyć wysiłku w klasę, grupę zespół żeby stworzyć dobrą atmosferę.  To też 

powiedziałem nie indywidualnie, indywidualności w szkole, ale zespół się liczy, zespół jest najważniejszy, 

zespół  ma wypracować taką metodologie pracy, która spowoduje, że uczeń będzie czuł się podmiotem   

w szkole i będzie wiedział, że jest najważniejszą osobą, jeszcze raz to powtórzę jest najważniejszą osobą , 

dlatego wszystkie jakieś zaszłości, gdzie między  Dyrektor, a nauczycielem może coś występuje , jeszcze 

tego nie badaliśmy, żeby po prostu zakopać i iść  do przodu, pokazać że są siłą zwartą szkołą zwartą,  która 

kształci, bo szkoła kształci dobrze, bo i wyniki  szkoły i wyniki  w olimpiadach, różnych konkursach 

naprawdę są na dobrym poziomie, zdawalność  100% matur, mówienie że.. to też  kłamstwa, pisane było 

znaczy… nie w gazecie a w tym fejsbukowym hejcie czy jak tam, że dostają 180 zł jednorazowo, nie 

prawda dostają 900 zł na półrocze, jeżeli maja koncerty  

 

Anna Jarczewska  - Przewodnicząca Komisji 

- Wiem potwierdzam, bo mam dziecko. 

 

Bogdan Wankiewicz - Starostwa Wałecki  

- Tak, Powtarzają się znaczy się  średnia ocen to koleje 900 zł, 1800 zł to jest naprawdę duży zastrzyk,  

a nie mówię o tych środkach kontraktowych , tam jest zawodówka  400 zł miesięcznie , a 200 zł liceum 

ogólnokształcące. Należy znaleźć taki sposób który spowoduje , ta współpraca miedzy wszystkimi 

grupami, a najważniejsze między uczniami  będzie wzorcowa. Do tego będziemy dążyć i zmierzać.  Dzisiaj 

po przejrzeniu wszystkich części już tej naborowej  jest nieźle, a nawet lepiej  niż w tym roku. Rozmawiamy 

z młodzieżą,  pytamy się rodzica gdzie prowadzi dziecko, tak bo to jest bardzo dobra szkoła. Na podstawie 

czyiś tam wypowiedzi nie można zdyskredytować. 

 



Bogdan Wankiewicz - Starostwa Wałecki  

-W każdym bądź razie dyrektor mnie poinformował , za 5,00 w Kaziku jest tylko 35 osób, do stypendium 

to jest bardzo dużo osób. 

  

Anna Jarczewska  - Przewodnicząca Komisji 

- Panie Starosto 5,00 w pierwszej klasie ,a w maturalnej to jest różnica. 

 

Bogdan Wankiewicz - Starostwa Wałecki  

- Oczywiście, że tak. Po pierwszym  semestrze nie ma.  

 

Anna Jarczewska  - Przewodnicząca Komisji 

- Po pierwszym zawsze jest, po drugim jest.    

 

Sławomir Niewczas  - Wiceprzewodniczący Komisji  

- Czyli pozostaje mam przyjąć taki uspokajający głos Pana Starosty w tej  sprawie, bo rzeczywiście 

wracając do tego artkułu prasowego z tego co mogliśmy dowiedzieć to został zbudowany  na mocy kilku 

uczniów sześć  - pięciu.  Warto pamiętać z w tym roku szkoła liczyła 256 uczniów. Czy mamy tutaj taki 

sygnał z jednak ci uczniowie którzy stanowią samorząd uczniowski także mogli w tej sprawie  czy już się 

wypowiedzieli, poznam ich głos ich stanowisko, Rady Rodziców  także.  

 

Bogdan Wankiewicz - Starostwa Wałecki  

-To co ja powiedziałem  i nauczycielom powiedziałem i powiedziałem to uczniom. Jako zarząd jesteśmy 

do dyspozycji. Bo jeżeli te kroki pierwsze będą skierowane do nas, nie do mediów, prasy. To my bardzo 

szybko zareagowali , bo przecież i ja jak powiedziałem przecież jestem nauczycielem i Pani Wegner jest 

byłym nauczycielem także my naprawdę mamy doświadczenie. Ja dzisiaj mogę powiedzieć , ja tych 

młodych nie znam, ale wszystkich łącznie z nauczycielem siedzących za moimi plecami znam na wylot, 

wiem co ile, kto ile /nie zrozumiały tekst / 

 

Bogdan Wankiewicz - Starostwa Wałecki  

- Nie możemy bagatelizować tego absolutnie, nie wolno nam i dlatego to.. 

 

Anna Jarczewska  - Przewodnicząca Komisji 

- Ale Panie Starosto  chodzi o to, że w artykule, rozumiem że są podawana jakieś tam fakty są 

przedstawione, tak.  Tylko.  

 

Bogdan Wankiewicz - Starostwa Wałecki  

- Nie możemy bagatelizować tego absolutnie, nie wolno nam i dlatego to.. 

 

Anna Jarczewska  - Przewodnicząca Komisji 

- Nie , nie ale ja nie o tym chce powiedzieć , chodzi  mi o to że problem jest naruszony i gdyby młodzież 

przyszła, że jest problem, ale  sama osobiście widziałam, na stronie Ogólniaka wrzucony post na którym 

uczennica pisze że zaprasza o godz. 10 chętne osoby ponieważ piszemy artykuł oczerniający dyrektora .  

 

Bogdan Wankiewicz - Starostwa Wałecki  

-To ja to czytałem.  

 

Anna Jarczewska  - Przewodnicząca Komisji 

- W  tą stronę, co innego że idziemy do gazety i mamy problem  chcemy go rozwiązać, a sugerowane to 

tutaj jest cos nie tak  

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu  

-Mam pytanie czy ciąg dalszy tego wszystkiego  jak będzie wyglądał, dostaniemy jakiś raport?  

 

 

Bogdan Wankiewicz - Starostwa Wałecki  

- Tak , znaczy będzie audyt taki wewnętrzny ,to jest tak że z samo siebie to się wydarzyło,  do mnie też 

różne sygnały dochodzą, np. dzwoni mama nie wiem czy jej syn będzie miał…na spotkanie z nami, 



jesteśmy otwarci  naprawdę , proszę się /nie zrozumiały tekst/jeśli się tego będziemy już tego bać, to 

naprawdę niczego nie załatwimy. I dobrze, bo każdy kto /nie zrozumiały tekst., bo ja jestem na tyle otwarty, 

że jeżeli uczeń ma coś do powiedzenia  i skrytykować chce, jak najbardziej to jest po to spotkanie żebyśmy 

sobie o tym porozmawiali i jak również rozmawiam z Dyrektorem, panie Dyrektorze jest tak i tak, trzeba 

to zmieni , albo trzeba coś itd. Nie będę powtarzać jaka rozmowa była z Dyrektorem, ale była i bardzo 

poważna była myślę, że Pan Dyrektor wziął sobie do serca. Trzeba pewne metody pracy zmienić i z Radą 

Pedagogiczną. Inaczej podejść do uczniów , uczniowie to jest taka żywa materia , która potrzebuje 

wszystkich elementów, nie tylko twardego nauczania i wychowania, ale oni chcą się bezpiecznie bawić, 

wyjeżdżać,  na obozy, biwaki, tak jak za naszych czasów było, nic się nie zmieniło. Dlatego nauczyciel jest 

po to, żeby te wszystkie potrzeby  ucznia zapewnić,  a bezpieczeństwo  np. Dyrektor. Tak jest. Dlatego 

trzeba to wszystko właściwie  poukładać te relacje między uczniem , wychowawcą rodzicem. Myślę, że 

będzie  dobrze, chyba że ktoś jest tak nakręcony no to, też nie jesteśmy w stanie przewidzieć. Ja chodzę, 

przeglądam, widzę kto hejtuje, bo rzuca na  szkołę, na nasze szkoły, nie będziemy mówić z imienia i 

nazwiska, tak jest. Co mamy powiedzieć.  

 

Mirosław Wiercioch – Członek Komisji  

- Młodzież jest tak sprytna mam przykład, i to nie dawno o swoim koledze postawił na praktyce 2 czy 3  

i dobrze że dziewczyna wyszła i do koleżanki zaczęła się chwalić, poszła do szkoły w naszej szkole, 

molestował ją  ten co wystawił ocenę , później konsultacje , rozmowy, dziewczyna się popłakała  i się 

wydała chciała mu do walić, tak to potrafią.  

 

Anna Jarczewska  - Przewodnicząca Komisji 

Druga sprawa jest taka, nasze wałeckie kuratorium ma odgórnie  ze musi sprawdzać wszystkie anonimy,. 

Coś tam się dostał jedynkę, mamusia zadzwoni i trzeba sprawdzić.   

 

Bogdan Wankiewicz - Starostwa Wałecki  

- Kontrole w szkole się odbywały, w liceum były kontrole, kuratorium kontrolowało i nic nie było.  

 

Andrzej Gostołek- Członek Komisji  

- Moje 5 dzieci chodziło do Kazika i nie miałem żadnego problemu z ogólniakiem, wszystkie skończyły  

wyższe uczelnie dzienne. Także nie wiem co się stało teraz może faktycznie zależy od rocznika. 

 

Bogdan Wankiewicz - Starostwa Wałecki  

- Trzeba się nad tym pochylić nie można przejść obok tego i to dokładnie sprawdzić. To trzeba ,jeżeli coś 

takiego jest , bo może jest to prawda , trzeba wtedy , nie wolno sobie tak o, a było i już… absolutnie nie , 

trzeba to wszystko sprawdzić.  Zależy nam na tym żeby uczeń w naszej szkole czuł się  bezpiecznie i  miał 

wszystko co chce do zrealizowania swojego.. 

 

Przemysław Maksymowicz – Członek Komisji    

- Są podane jakieś rankingi szkól, czy ta szkoła spadła w rankingu czy tez nie? 

 

Bogdan Wankiewicz - Starostwa Wałecki  

-Nie wiem dokładnie, może ciut spadła. 

  

Anna Jarczewska  - Przewodnicząca Komisji 

- Wszystko od rocznika zależy. 

 

Sławomir Niewczas  - Wiceprzewodniczący Komisji  

- Może ja najpierw w kwestii która Pan Przemysław Maksymowicz podnosił , bo tutaj akurat nie jako na 

bieżące , jeżeli tutaj rzeczywiście,  nie sprawdzałem tych rankingów publikacji w Extra Wałcz , natomiast  

znam rankingi które dotyczą także szkól podstawowych i dotychczas gimnazjalnych i się okazuje ze te 

rankingi  jeśli chodzi o nasz region wskazują na spadek  w każdym z tych typu szkól , także istnieje pewna 

korelacja z tym co dzieje się w niższym  etapie edukacyjnym a tym co dzieje się już na tym  

4 etapie edukacyjnym ,a więc  liceum ogólnokształcącego i technikum.  

Natomiast ta kwestia punktów , wcześniej chciałam dopowiedzieć czyli  przyjmujemy to założenie że 

raportując  całą sprawę staramy się usłyszeć wielogłos  oddają tez głos dyrektorowi, gronu pedagogicznemu 

rodzicom i uczniom.  



 

Bogdan Wankiewicz - Starostwa Wałecki  

- Dzisiaj otrzymałem pismo od dyrektora, ale zaadresowane do mnie w związku z tym nie odczytywałem  

Państwu. Jest wiele odpowiedzi  myślę, że jak to  wszystko poskładamy to razem  to zostanie/nie zrozumiały 

tekst/   

 

O godz. 15.58 posiedzenie Komisji opuszcza Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz.   

 

 

Ad. pkt.11. 

Sprawy bieżące 

W przedmiotowym punkcie głosu nie zabierano. 

 

Ad. pkt.12. 

Wolne wnioski i zapytania 

W przedmiotowym punkcie głosu nie zabierano. 

 

Ad. pkt 13.  

Zamknięcie posiedzenia 

Wobec braku głosów w punkcie „Wolne wnioski i zapytania” oraz wyczerpania porządku Przewodnicząca 

Komisji o godz.1600  zamknęła posiedzenie Komisji. 

 

 

*  -  Załączniki do  wglądu na samodzielnym stanowisku ds. obsługi Rady Powiatu Starostwa Powiatowego 

w Wałczu  

 

Na tym protokół zakończono.  

   

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji  

                i Spraw Społecznych 

 

                          Anna Jarczewska  

  
     Protokołowała:  

         Inspektor  

ds. obsługi Rady Powiatu 

 

    Kinga Kanduła 

 


